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Textilní dílna dostala hromadu materiálu
Do fi remní sbírky OKD se zapojili lidé z generálního ředitelství, pracovnice dvou šachet i čtenáři našich novin

OSTRAVA – Dodávku musel tým 
Nadace OKD objednávat na gene-
rálním ředitelství OKD, aby do tex-
tilní dílny porubské Asociace Tri-
gon odvezla výtěžek fi remní sbírky. 
Tolik se totiž podařilo shromáždit 
látek, pláten, klubíček vlny a pří-
ze, nepotřebných oděvů, knofl íků, 
zipů. Zapojili se nejen jednotlivci, 
ale i ženské kolektivy z povrchových 
pracovišť šachet Darkov a Paskov.

Klienti se těší, 
jak budou 

šít, háčkovat, 
plést, tkát…

„Z dolů nám to chodilo ve velkých 
krabicích, ostatní přinášeli většinou 
více než jednu tašku. Nikoho to 
nic nestálo, jen provětrali skříně, 
probrali šuplíky a společně přispě-
li dobré věci,“ konstatovala nadač-
ní šéfka Blanka Týřová, jež sbírku 
vymyslela. Osobně také se zástup-
kyní Lenkou Markovou a referent-
kou Zuzanou Macháčkovou v Tri-
gonu tu hromadu věcí předávala.

Impulsem pro sbírku byla náv-
štěva týmu NOKD v této organi-
zaci pracující s psychiatrickými 
pacienty a zdravotně i mentálně 
postiženými (více i v Horníku č. 
25). „Mají textilní dílnu, kde vyrá-
bějí opravdu úžasné věci. Zbyt-
kový materiál dostávali od jedné 
textilky, která ale přestala fungo-
vat. Tak jsme se rozhodli pomo-
ci. Vlastně jsme jim, jak se říká, 
vytrhli trn z paty“ řekla Marková.

Materiálem, který do NOKD 
ostatně doneslo i několik čte-
nářů Horníka, byl nadšen per-
sonál i klienti Trigonu. „Ani si 
nedokážete představit reakce 
těch v textilní dílně. Okamžitě si 

vybrali klubíčka vlny a příze včet-
ně knofl íků pro své práce. Už se 
těší, jak budou šít, háčkovat, plést 
a tkát. Zájem o činnost asocia-
ce ze strany nadace náš potěšil. 
Děkujeme,“ uvedla ředitelka Olga 
Rosenbergerová.

Podobná dobročinná aktivita 
je podle ní srovnatelná s fi nanč-
ními dary. Není proto divu, že se 
Asociace Trigon dárcům z řad 
zaměstnanců OKD i čtenářů Hor-
níka odvděčí. „Klienti vybrali šest 
výrobků a vylosovali šestici dárců, 
kteří je dostanou,“ konstatovala 
ředitelka. Jména těch, kteří dosta-
nou tyto originální dárky, zveřejní-
me v následujícím čísle. Více o Tri-
gonu na webu www.asociacetrigon.eu.
 Radek Lukša
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Barborka v lázních
Děti a maminky z OSSB 
na dovolené v Maďarsku
OSTRAVA / HAJDÚSZOBOSZLÓ 
– Přes padesát prcků, studentů 
i studentek a maminek z Občanské-
ho sdružení svatá Barbora vyrazilo 
na konci června do maďarského 
lázeňského městečka Hajdúszobo-
roszló, aby si tam společně užili svou 
letošní dovolenou.

„Aquapalace, aquapark 
a termální lázně,

vrháme se do vody bez 
hlavy a bázně.
Ať si vítr fouká, 

ať nám mrznou uši,
máme slunce v duši 
i když na nás prší.“

Akce byla společným nápadem 
maminek, které měly původně 
slíbený zájezd k moři. „Letos se kvůli 
krizi všude šetří a tak jsme ani my 
nechtěly zatížit rozpočet Barborky 
velkými náklady, tak nás napadlo, 
že bychom se mohly za teplem vydat 
do Maďarska. Je tam krásně, teplo 
a vyšlo nás to na polovic,“ upřesnila 
předsedkyně výboru maminek Marta 
Szamaránská.

Pravdu měla jen z části. V maďar-
ských lázních bylo opravdu krásně, 
ale teplé počasí se barborkovské 
výpravě vyhnulo.

„Ale my jsme si to opravdu užili. 
V chladných dnech se kluci a holky 
vydováděli v krytém čtyřpatrovém 
aquacentru a taky jsme poznávali 
maďarskou kulturu,“ dodala Zdenka 
Bínová, další členka výboru mami-
nek. Nejvíce se všem líbilo na lido-
vém trhu v Debrecenu a hlavně 
na výletu do městečka Hortobágy, 
kde se všichni povozili v historických 
koňských spřeženích a prošli se 
netradiční zoologickou zahradou. 
A většina účastníků překonala strach 
a projela se na koni... vs

Netradiční lázeňské vozítko si oblíbily 
hlavně děti.

Shodli se téměř všichni: Nejlepší ze 
všeho byl aquapark!

Blanka Týřová (vpravo) byla iniciátorkou fi remní sbírky, Olga Rosenbergerová (uprostřed) přebrala její výtěžek…

…který dostanou do tkalcovské dílny v Asociaci Trigon.
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Adře a Domečku dali metalisté skoro 35 tisíc korun
Výtěžek z koncertu v orlovském letním kině zaplatí dobrovolníky, kteří se věnují malým opuštěným dětem
ORLOVÁ – Přesně 34 948 korun 
bylo v kasičce po II. ročníku festi-
valu Rocktherapy, který se usku-
tečnil první červencovou sobotu 
v orlovském letním kině za účas-
ti více než tisícovky milovníků 
heavy metalu s podporou Nada-
ce OKD. Peníze půjdou ostatně 
i jejím partnerským organizacím 
– Adře, která za ně pošle dob-
rovolníky za opuštěnými dětmi 
do Domečku.

„Hlavní myšlenkou je rockovou 
a metalovou muzikou podporovat 
dobrou věc. První ročník byl proti 
drogám, tento na pomoc dětskému 
domovu, příští chceme věnovat han-
dicapovaným lidem,“ uvedl organi-
zátor Ivan Jekielek (41), někdejší 
horník v rubání na Fučíku 5 a kyta-
rista místní heavymetalové skupiny 
Ahard, ve které  jsou všichni nějak 
svázaní s havířinou.

Festival uspořádal
kytarista z Ahardu,
pětičlenné skupiny,
kde jsou muzikanti
spojení s havířinou.

Jekielek se také spojil s Domem 
kultury města Orlové, a ten zase 
s Nadací OKD. Výsledkem bylo 
150 tisíc korun z programu „Pro 
radost“ na uspořádání festiva-
lu Rocktherapy 2010. Na tom se 
kromě Ahardu – jenž při jedné 
příležitosti pokřtil CD „Prachy 
vládnou“ – představili Slow Ten-
sion, Spider X, Porta Inferi, Krleš, 
Vilém Čok & Bypass, Salamandra 
a Arakain.

„Vstupné bylo pouze tři-
cet korun, ale lidé dávali více. 
Padesátky i stovky. Stranou 

nezůstaly ani samotné kapely, 
tady už šlo o stokorunové část-
ky,“ řekl Jekielek s tím, že Roc-
ktherapy je největší rockovou 
akcí v Orlové. Výtěžek z festiva-
lu předají ostravskému dobro-
volnickému centru Adra pomá-
hajícímu v dětských domovech, 
nemocnicích, stacionářích, hos-
picech...

„Organizátoři a vlastně i sami 
metaloví fanoušci mají prostě 
velké srdce. Festival pořádaný 
panem Jekielkem byl vždy spo-
jen s dobročinností, vlastně on 
nás i oslovil. Je to pomoc pro 
děti z centra Domeček v Zábře-
hu. Díky tomu budou moci naši 
dobrovolníci docházet jednou 
týdně na dvě hodiny za všemi 
dětičkami,“ upřesnila Dagmar 
Hoferková, ředitelka Adry.

Radek LukšaSaša Potměšilová z pražské kapely Krleš.


